

[Für die deutsche Version klicken Sie hier](#)

ENGLISH

EVENTS

Save the date

International conference “Breaking Cycles of Displacement”, Bonn (28-29 November 2018)

The conference aims to present and discuss the findings of the four-year-long comparative research project “Protected rather than protracted—Strengthening Refugees and Peace” funded by the German Federal Ministry for Economic Cooperation and Development (BMZ). This project scrutinizes opportunities for finding solutions to protracted displacement and investigates in how far the participation of displaced persons in peace processes influences the sustainability of their (re-)integration.

[Further information](#) | Contact: displacement@bicc.de

Save the date

International Conference “Stabilization—For Whom and to What Ends?”, Bonn (20 November 2018)

This conference brings together practitioners and academics working on issues related to stabilization in contexts of violent conflict to critically examine the concept(s) of stabilization and to reflect on risks and benefits of stabilization measures in practice. Among other things, we will discuss our understanding of stabilization, how it works in practice and whether the growing significance of stabilization implies abandoning support for democracy and human rights.

[Further information](#) | Contact: conference2018@bicc.de

Ceremonial act “50 Jahre AGDF – aktiv für den Frieden“, Bonn (28 September 2018)

As part of the jubilee event of the Action Group Service for Peace (AGDF), Conrad Schetter gave a reception speech on peace policy in the House of the Evangelical Church.

[Further information](#) | Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

Workshop on „(Re-)integrating refugees and IDPs“, Bujumbura, Burundi (27 September 2018)

The joint workshop by BICC and Miparec on “(Re-)integrating refugees and IDPs: Lessons from Burundi” focused on the experience Burundi has been having in the current period in regard to its refugee and reintegration policy. The workshop aimed to learn from the participants about challenges and opportunities of the ongoing reintegration process.

[Further information](#) | Contact: Markus Rudolf at markus.rudolf@bicc.de

International Research and Policy Workshop „Building Sustainable Peace“, Bonn (26-27 September)

Lars Wirkus actively participated in the international research and policy workshop on post-conflict processes, organized by the German Development Institute (DIE). Together with Larry Swatuk and Florian Krampe, Lars took part in the session on environmental peacebuilding and presented on “Countering the boomerang effect in fragile and conflict-affected states”.

[Further information](#) | Contact: Lars Wirkus at lars.wirkus@bicc.de

Talk „Endless wars“, Bonn (19 September 2018)

In his talk, Conrad Schetter, co-editor of the Peace Report 2018, analysed current violent conflicts, showed trends in international foreign, security and development policy and reflected upon the recommendations for policymakers given by the Peace Report 2018.

[Further information](#) | Contact: Conrad Schetter at conrad.schetter@bicc.de

11th network workshop “Flight and Development“, Berlin (17 September 2018)

Markus Rudolf participated in the 11th Networking Workshop, "Flight and Development" at the Stiftung Wissenschaft und Politik (SWP) in Berlin. The regular workshop serves to facilitate exchange between the refugee-related research projects BMZ supports and also deals with the topic of monitoring and evaluation in the context of flight and migration.

Contact: Markus Rudolf at markus.rudolf@bicc.de

Kick-off workshop of "Future Rural Africa" Collaborative Research Center 228, Nairobi (30-31 August 2018)

The DFG-funded research consortium "Future Rural Africa – CRC 228 ", held an official kick-off event for the research on large-scale land transformations to be undertaken in Kenya and Tanzania. Elke Grawert and Marie Müller-Koné participated in the event and pursued an exploratory research trip for the sub-project that BICC and the United States University of Nairobi collaborate on.

Contact: Marie Müller-Koné at marie.mueller@bicc.de

NEW PUBLICATIONS

[Schmitz-Pranghe, C. \(2018, August\). *Schutz, Versöhnung und Zugang zu Rechten für Geflüchtete in Ecuador* \(BICC Policy Brief series No. 9/2018\). Bonn: BICC.](#)

[BICC, HSFK, IFSH, & INEF \(Eds.\). \(2018\). *Friedensgutachten 2018*. Berlin: LIT.](#)

[Swatuk, L., & Wirkus, L. \(Eds.\). \(2018\). *Water, Climate Change and the Boomerang Effect. Unintentional Consequences for Resource Insecurity*. New York: Routledge.](#)

[Shah, N. Y., Wirkus, L., & Swatuk, L. \(2018\). *Can climate change challenges unite a divided Jordan River basin?*. In L. Swatuk, & L. Wirkus \(Eds.\), *Water, climate change and the boomerang effect. Unintentional consequences for resource insecurity* \(pp. 121-139\). New York: Routledge.](#)

[Swatuk, L., Wirkus, L., Krampe, F., Thomas, B. K., & Batista da Silva, L. \(2018\). *The boomerang effect: overview and implications for climate governance*. In L. Swatuk, & L. Wirkus \(Eds.\), *Water, climate change and the boomerang effect. Unintentional consequences for resource insecurity* \(pp. 1-19\). New York: Routledge.](#)

PRESS RELEASES

27 August 2018

[New publication \ Protection, reconciliation and access to rights for refugees in Ecuador](#)

15 August 2018

[New publication \ Practical lessons in civilian disarmament and anti-trafficking](#)

VANCANCIES

25 September 2018

[Project coordinator](#)

BICC IN THE MEDIA

19 September 2018

Focus-Online: [Stadt Bonn – Meldung vom 19.09.2018](#) (in German)

25 August 2018

NDR-Info: [Streitkräfte und Strategien: US-Spaceforce – Einstieg in Rüstungswettlauf im Weltraum?](#). Radiofeature by Jerry Sommer ([Sendemanuskript](#), in German)

21 August 2018

NachDenkSeiten: [„Wer von Russland die Einhaltung des Völkerrechtes erwartet, muss es auch selbst ohne Ansehung von ‚Bündnispflichten‘ hochhalten“](#). Interview with Andreas Heinemann-Grüder (in German)

Summer 2018

Politicum: [Das neue Polizeiaufgabengesetz leistet potenziell rechts\(zer\)setzender Polizeigewalt Vorschub](#) (pp. 18-19, in German)

9 August 2018

Mediendienst Integration: [Massenunterkünfte fördern Konflikte](#) (in German)

Welt-Sichten: [„Verharmlosung der Waffenexporte“](#) (in German)

DEUTSCH

AKTIVITÄTEN

Save the date

Internationale Konferenz "Kreisläufe von Vertreibung durchbrechen", Bonn (28.-29. November 2018)

Ziel der Konferenz ist es, die Ergebnisse des vierjährigen, vom Bundesministerium für wirtschaftliche Zusammenarbeit und Entwicklung (BMZ) geförderten, vergleichenden Forschungsprojekts "Protected rather than protracted—Strengthening Refugees and Peace" vorzustellen und zu diskutieren. In diesem Projekt werden Lösungsmöglichkeiten für andauernde Fluchtsituationen analysiert und untersucht, inwieweit die Teilnahme von Vertriebenen in Friedensprozessen die Nachhaltigkeit ihrer (Re-)Integration beeinflusst.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: displacement@bicc.de

Save the date

Internationale Konferenz "Stabilisierung—Für wen und zu welchem Zweck?", Bonn (20. November 2018)

Diese Konferenz richtet sich an Praktiker und Wissenschaftler, die sich mit Fragen der Stabilisierung in Kontexten gewalttätiger Konflikte befassen. Die Veranstaltung dient dazu, Stabilisierungskonzepte kritisch prüfen und über Risiken und Nutzen von Stabilisierungsmaßnahmen in der Praxis debattieren. Gleichzeitig wird die Frage diskutiert werden, ob der Bedeutungszuwachs von Stabilisierung mit einem Verzicht auf die Unterstützung von Demokratie und Menschenrechten einhergeht.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: conference2018@bicc.de

Festakt „50 Jahre AGDF – aktiv für den Frieden“, Bonn (28. September 2018)

Im Rahmen der Jubiläumsveranstaltung der Aktionsgemeinschaft Dienst für den Frieden (AGDF) hielt Conrad Schetter bei dem Empfang im Haus der Evangelischen Kirche einen friedenspolitischen Impulsvortrag.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

Workshop "(Re-)Integration von Geflüchteten und Binnenvertriebenen", Bujumbura, Burundi (27. September 2018)

Der gemeinsame Workshop von BICC und Miparec zum Thema "(Re-)Integration von Geflüchteten und Binnenvertriebenen: Lehren aus Burundi" konzentrierte sich auf die aktuellen Erfahrungen, die Burundi in Bezug auf seine Flüchtlings- und Reintegrationspolitik gesammelt hat. Ziel des Workshops war es, von den Teilnehmenden zu lernen, worin die Herausforderungen und Möglichkeiten des laufenden Reintegrationsprozesses bestehen.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Markus Rudolf unter markus.rudolf@bicc.de

Internationaler Forschungs- und Politikworkshop "Nachhaltigen Frieden schaffen", Bonn (26.-27. September)

Lars Wirkus nahm am internationalen Forschungs- und Politik-Workshop zu Post-Konflikt-Prozessen teil, der vom Deutschen Institut für Entwicklungspolitik (DIE) organisiert wurde. Zusammen mit Larry Swatuk und Florian Krampe präsentierte Wirkus in der Session "Environmental Peacebuilding" zum Thema "Countering the boomerang effect in fragile and conflict-affected states".

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Lars Wirkus unter lars.wirkus@bicc.de

Vortrag „Krieg ohne Ende“, Bonn (19. September 2018)

In seinem Vortrag mit anschließender Diskussion stellte Professor Conrad Schetter, Mitherausgeber des Friedensgutachtens und wissenschaftlicher Direktor des Friedens- und Konfliktforschungsinstituts BICC, die Forderungen des Friedensgutachtens 2018 für eine präventiv und nachhaltig angelegte Friedenssicherung vor.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Conrad Schetter unter conrad.schetter@bicc.de

11. Vernetzungs-Workshop „Flucht und Entwicklung“, Berlin (17. September 2018)

Markus Rudolf hat am 11. Vernetzungs-Workshop „Flucht und Entwicklung“ bei der Stiftung Wissenschaft und Politik (SWP) in Berlin teilgenommen. Der regelmäßige Workshop dient dem Austausch der vom BMZ geförderten fluchtbezogenen Forschungsprojekte und beschäftigte sich außerdem mit dem Thema Monitoring und Evaluierung im Kontext von Flucht und Migration.

Kontakt: Markus Rudolf unter markus.rudolf@bicc.de

Kick-off Workshop des "Future Rural Africa" Sonderforschungsbereichs 228, Nairobi (30.-31. August 2018)

Das DFG-geförderte Forschungskonsortium "Future Rural Africa - CRC 228" führte eine offizielle Auftaktveranstaltung für die Forschung zu großräumigen Landtransformationen in Kenia und Tansania durch. Elke Grawert und Marie Müller-Koné nahmen an der Veranstaltung teil und führten eine explorative Forschungsreise für das Teilprojekt durch, an dem das BICC und die United States University of Nairobi zusammenarbeiten.

Kontakt: Marie Müller-Koné unter marie.mueller@bicc.de

[Schmitz-Pranghe, C. \(2018, August\). *Schutz, Versöhnung und Zugang zu Rechten für Geflüchtete in Ecuador* \(BICC Policy Brief series No. 9/2018\). Bonn: BICC.](#)

[BICC, HSFK, IFSH, & INEF \(Eds.\). \(2018\). *Friedensgutachten 2018*. Berlin: LIT.](#)

[Swatuk, L., & Wirkus, L. \(Eds.\). \(2018\). *Water, Climate Change and the Boomerang Effect. Unintentional Consequences for Resource Insecurity*. New York: Routledge.](#)

[Shah, N. Y., Wirkus, L., & Swatuk, L. \(2018\). Can climate change challenges unite a divided Jordan River basin?. In L. Swatuk, & L. Wirkus \(Eds.\), *Water, climate change and the boomerang effect. Unintentional consequences for resource insecurity* \(pp. 121-139\). New York: Routledge.](#)

[Swatuk, L., Wirkus, L., Krampe, F., Thomas, B. K., & Batista da Silva, L. \(2018\). The boomerang effect: overview and implications for climate governance. In L. Swatuk, & L. Wirkus \(Eds.\), *Water, climate change and the boomerang effect. Unintentional consequences for resource insecurity* \(pp. 1-19\). New York: Routledge.](#)

PRESSEERKLÄRUNGEN

27. August 2018

[Neue Publikation \ *Schutz, Versöhnung und Zugang zu Rechten für Geflüchtete in Ecuador*](#)

15. August 2018

[New publication \ *Practical lessons in civilian disarmament and anti-trafficking*](#)

STELLENAUSSCHREIBUNGEN

25. September 2018

[Project coordinator](#)

BICC IN DEN MEDIEN

19. September 2018

Focus-Online: [Stadt Bonn – Meldung vom 19.09.2018](#)

25. August 2018

NDR-Info: [Streitkräfte und Strategien: US-Spaceforce – Einstieg in Rüstungswettlauf im Weltraum?](#). Radiofeature von Jerry Sommer ([Sendemanuskript](#))

21. August 2018

NachDenkseiten: [„Wer von Russland die Einhaltung des Völkerrechtes erwartet, muss es auch selbst ohne Ansehung von ‚Bündnispflichten‘ hochhalten“](#). Interview with Andreas Heinemann-Grüder

Sommer 2018

Politicum: [Das neue Polizeiaufgabengesetz leistet potenziell rechts\(zer\)setzender Polizeigewalt Vorschub](#) (pp. 18-19)

9. August 2018

Mediendienst Integration: [Massenunterkünfte fördern Konflikte](#)

Welt-Sichten: [„Verharmlosung der Waffenexporte“](#)

Follow @BICC_Bonn on Twitter/
Folgen Sie @BICC_Bonn auf Twitter
twitter.com/BICC_Bonn

Please do not reply to this email; this address is not monitored. Please use pr@bicc.de for any inquiry.

The newsletter is not displayed correctly? Please contact: pr@bicc.de